
Protokół Nr  2/2012 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  27 lutego  2012 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie uchwał w sprawie: 

a) utworzenia jednoosobowej spółki Miasta Białogard, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu miasta, 
c) miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 

2012, 
d) udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2012, 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na 

lata 2012-2019, 
g) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie miasta Białogard, 
3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia.   
 
 

Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 13.30 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – 
Stefan Purol. Komisja przyjęła porządek i  protokół z poprzedniego posiedzenia, głosując: za-
4(jednogłośnie).   

 
Ad 2 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 
a) utworzenia jednoosobowej spółki Miasta Białogard, 
Przedstawili: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
  Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta, która wyraziła pozytywną opinię  
                          o projekcie uchwały potwierdzając  kserokopię projektu podpisem 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał dlaczego tego nie może robić w ramach Inkubatora Przedsiębiorczości? 

Chodzi o koszty zatrudnienia, pomieszczenia. Radny pytał czy można to finansować przez 
jakiś czas przez Powiatowy Urząd Pracy? 

Burmistrz – powiedział, że pomieszczenia będą na bazie Inkubatora. Dyrektor R.Madejski 
zgodził się na rozpoczęcie działań w ramach własnych etatów, ponieważ nie chcą z nim 
rozmawiać jako z Dyrektorem Stowarzyszenia. 

T.Szwed – stwierdził, że Miasto będzie miało 6.710  udziałów a co ze zbywaniem? 
Burmistrz – podpowiedział, że nie będziemy zbywać, będziemy jednoosobowym właścicielem. 

Powiat przekaże darowiznę pod warunkiem, że przeznaczymy ją na stworzenie nowych 
miejsc pracy. 
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Z.Jonko – pytał skoro spółka ma powstać na bazie Stowarzyszenia to ile osób zostanie 
zatrudnionych? 

Burmistrz – odpowiedział, że na razie osoby potrzebne są do rejestracji Spółki tj. 3 osoby, 
Zarząd jednoosobowy. Reszta w ramach stowarzyszenia w siedzibie Inkubatora. 
Stowarzyszenie prowadzi Inkubator Przedsiębiorczości, Technologiczny a spółka ma się 
zająć zagospodarowaniem nowej dzielnicy przemysłowej Białogardu tj. pozyskaniem 
nowych przedsiębiorców. 

Z.Jonko – pytał za co wybuduje spółka skoro spółką  jest Miasto? 
Burmistrz – wyjaśnił, że obciążenie Miasta z tego tytułu na początek wyniesie w granicach 1,5 

mln zł. Jeżeli utworzymy spółkę to przekażemy grunt i będą nim zarządzać. Strefa 
zarządzania przez spółkę należy do Strefy Kostrzyńsko-Słubickiej. Chodzi o szeroką ofertę. 
Ci, którzy chcą być w strefie niech inwestują a ci co chcą mieć grunt to mogą stawiać halę i 
nią zarządzać. 

Z.Jonko – stwierdził, że obecnie opłata z ulgą w Inkubatorze  wynosi 12 zł/m2. 
Burmistrz – stwierdził, że firma będzie sama decydowała jak to ma wyglądać, firma może po 

roku wykupić halę i stawki dzierżawy sami będą ustalać. Celem jest, aby pozyskać firmę i 
stopniowo zniechęcać poprzez wyższe stawki, aby przechodzili do innych hal. Obecnie nie 
ma innych hal. Chodzi o to, że nie mają gdzie wyjść na zewnątrz i aby nie uciekli do 
Koszalina. Spółka będzie określała swoje zasady w umowach z firmą, np. firma X będzie 
chciała 2 tys. m2 hali o określonych wymaganiach. Wówczas szukamy projektanta i 
stawiamy fundamenty, jak trzeba stawiamy halę biorąc kredyt i po roku dzierżawienia firma 
może halę wykupić. Stawki preferencyjne są dla firm, które zaczynają a po kilkunastu 
miesiącach stawki podwyższamy, aby ich zachęcić do innego rozwiązania, aby nie siedzieli 
w Inkubatorze. Stopniowe zniechęcanie ma na celu, aby zaczęli liczyć, że bardziej się opłaca 
wybudować czy pozyskać halę na zewnątrz niż w Inkubatorze. 

O godz. 14.00 przyszedł radny W Czurko. W posiedzeniu uczestniczyło 5 radnych. 
 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu miasta, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
S.Purol – pytał czy § 3 pkt 3a dotyczy lokalu na terenie całej Polski? 
Burmistrz – stwierdził, że ustawa mówi o terenie Białogardu. Ale będziemy badać. Jeżeli 

dowiemy się, że ktoś posiada lokal, to nie otrzyma przydziału mieszkania. 
S.Purol – pytał  ile osób będzie liczyć w Komisji mieszkaniowej? 
Burmistrz – odpowiedział, że  jeszcze nie ustalił. Obecnie liczy 5-6 osób. 
Z.Jonko – pytał czy osoby posiadające mieszkania za granicą mogą otrzymać? 
Burmistrz – stwierdził, że teoretycznie każdy może się ubiegać, należy to sprawdzić. Jeśli 

będzie propozycja sprzedaży, bo będzie dysponował pieniędzmi to kwestia sprawdzenia. 
Kwestia sprawności naszych służb i informacji. 

H.Kraczkowski – powiedział, że celem głównym jest, aby Miasto uzyskało lokale socjalne. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 
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c) miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 

2012, 
Przedstawił: Henryk Kraczkowski, Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania 

Alkoholizmowi 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – stwierdził, że nie jest zagwarantowana kontynuacja działań sprzed lat. Gdy to 

działania długofalowe wówczas oczekuje się do marca na rozpoczęcie a poprzez 4 miesiące 
te organizacje działają w zawieszeniu. Nie powinno być takiego podejścia, że należą się 
środki ale nie rozumie takich działań, że nie oszczędza się środków. Natomiast nie rozumie 
rozpisywania co roku konkursu skoro to nie wynika z przepisów prawa. Radny proponował 
rozważenie zawarcia umów na 2-3 lata co spowoduje stabilizację działań tych podmiotów, 
bo 7-8 miesięcy to za krótki okres na realizację działań. Podmioty odbierają to jako 
stawianie barier stowarzyszeniom pozarządowym. 

Pełnomocnik – stwierdził, że w następnym roku będą planowali wcześniej przedstawienie 
projektu programu, pod koniec poprzedniego roku. Kwestia środków w budżecie. 
Przeważnie opłaty wnosi się do końca września za rok poprzedni, dlatego środki są znane 
wcześniej. 

Burmistrz – stwierdził, że program może być wieloletni – najdłużej na 3 lata, ale wg 
Regionalnej Izby Obrachunkowej  konkursy i tak należy ogłaszać co roku. 

T.Szwed – pytał dla kogo się robi problem, bo przez lata nie ubyło nam alkoholika wręcz 
przybywa nam narkomanów. Radny wyraził zadowolenie, że przekazano 150 tys. zł z tych  
środków na boisko. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
 

d) udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
Przedstawili: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
              Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta, która wyraziła pozytywną opinię  
                          o projekcie uchwały potwierdzając  kserokopię projektu podpisem 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
Z.Jonko – pytał dlaczego tyle a nie więcej? Radny wnioskowałby, aby kwota była wyższa. 
Burmistrz – powiedział, że w budżecie tyle mamy zapisane, ta kwota i tak jest wyższa niż 

planowano. Mamy mnogość różnych zadań a większa kwota i tak nie załatwia tematu, bo na 
remont potrzeba kilka milionów złotych. Na spotkaniu burmistrzów, przewodniczących rad 
został złożony wniosek, aby powołać ciało społeczne, by mogło zając się zdobyciem 
środków na remont świątyni. Burmistrz rozmawiał z proboszczami z innych parafii, którzy 
chętnie włączą się i może uda się pozyskać środki unijne wzorem Kołobrzegu czy Koszalina. 
Wymiany wymaga dach, więźba dachowa. To bardzo kosztowne prace, których nie będzie 
widać. Te środki będą przeznaczone na zakup materiału. Burmistrz powiedział, że nie wie 
ile to będzie kosztowało. Mamy zakupić materiał. Powinniśmy w budżecie zabezpieczyć 500 
tys. zł i rozpocząć prace. Wówczas można dostać dodatkowe środki. Większość myśli, że to 
problem proboszcza a może być w innej parafii a my zostaniemy z zabytkiem w takim stanie. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
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e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2012, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta  
Radni otrzymali autopoprawkę, stanowiącą załącznik do protokołu. 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – stwierdził, że brakuje zwiększenia dotacji dla Białogardzkiego Zarządu 

Nieruchomości. 
Burmistrz – odpowiedział, że zwiększenie dotacji będzie na następnej sesji. 
S.Purol – pytał o rewitalizację Parku Orła Białego, bo nie została ujęta w budżecie? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie ma podstaw, aby wprowadzić do budżetu. Dopiero jak 

strony podpiszą umowę. 
S.Purol – pytał czego dotyczy wynagrodzenie bezosobowe w Straży Miejskiej? 
Burmistrz – odpowiedział, że chodzi o etat sprzątaczki. 
B.Stanczewski – pytał kto dotychczas wykonywał te prace ? 
Skarbnik – odpowiedziała, że dotychczas sprzątały pracownice z Urzędu Miasta. 
W.Czurko – w sprawie rewitalizacji Parku Orła Białego stwierdził Burmistrz, że nie ma 

problemu z finansowaniem tej inwestycji, a może się okazać, że montaż finansowy będzie 
inny . Obecnie rezerwa się rozchodzi. Radny pytał czy spółka, która kupiła wpłaciła już 
około 3 mln zł? 

Burmistrz – odpowiedział, że jutro mają wpłynąć środki. Możemy wezwać do zapłaty. Mają 
14 dni na wywiązanie się z płatności. Jeżeli nie wywiążą się wracamy do stanu 
poprzedniego. 

W.Czurko – prosił, aby Burmistrz skupił się na sprawdzaniu wpływu środków a nie na 
wydawaniu. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na 

lata 2012-2019, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
 
 

g) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie miasta Białogard, 

Przedstawiła: Marianna Przychodni, Prezes RWiK Sp. z o.o. 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał dlaczego ścieki wzrosły o 7.95%, a woda o 2,1 %? 
Prezes – odpowiedziała, że  występuje spadek innych kosztów. Odnośnie wody – to na cenę 

ma wpływ amortyzacja i inne koszty a jeśli chodzi o ścieki – to amortyzacja wzrasta więcej 
wzrasta przy ściekach, na oczyszczalni jest więcej zatrudnionych pracowników, na 
kanalizacji było więcej realizowanych inwestycji.  Jeśli chodzi o wynagrodzenia w 
kanalizacji większe zatrudnienie niż na wodzie. Na kanalizacji było więcej inwestycji 
realizowanych.  
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B.Stanczewski – stwierdził, że ma wpływ jedynie na dołożenie w formie dopłaty, ale w tym 
roku jeszcze nie zgłosi dopłaty do wody. 

S.Purol – pytał co kierowało zwiększeniem grup abonamentowych? 
Prezes – odpowiedziała, że jest 6 grup, w 5 cena jest jednakowa, podział w zależności od 

rodzaju odbiorców z wodomierza głównego. Podzielono, aby abonamentowe opłaty 
rozdzielić sprawiedliwie na grupy, według ponoszonych kosztów. 

W.Czurko – pytał o koszty utrzymania biura obsługi klienta, przez co liczono przez ilość gmin 
czy ilość odbiorców w danej gminie? 

Prezes – odpowiedziała, że koszty biura obsługi interesanta dzielone są równo na 8 gmin. 
Mamy zatrudnionego kierownika i pracowników, którzy np. wystawiają faktury dla miasta 
Białogard i ta osoba jest przypisana do Białogardu. Koszty są wliczane do gmin. Obecnie 
nastąpiło zrównanie kosztów we wszystkich gminach. Koszty przypadające na daną gminę 
rozdzielane są w gminie na ilość odbiorców. 

W.Czurko – pytał o ilość wyjazdów, czy też są wliczane zgodnie z dyspozycją? 
Główna księgowa RWiK – powiedziała, że każda gmina ma koszty bezpośrednie. 
B.Stanczewski – w nawiązaniu do faktu, że Komisja Europejska odmówiła refinansowania 

zadań przyjętych przez ZMiG DP Radny pytał czy sytuacja jest przewidywalna, bo Radny 
wie jaki jest weksel w mieście? 

Prezes – odpowiedziała, że nie jest przewidywalna, decyzja nie została podjęta przez UE, nie 
nastąpiła zmiana, z informacji, które napłynęły w grudniu wynika, że nie będzie zmiany 
decyzji. Na dzień dzisiejszy obowiązuje pierwotna decyzja. 

T.Szwed – powiedział, że woda wzrasta o 2,1% a ścieki wzrastają więcej – o 7,95. Radni nie 
mają wpływu na cenę 

Prezes – stwierdziła, że sprzedają więcej ścieków niż wody. SA osoby, które nie mają wody  a 
odprowadzają ścieki. 

 
Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
 

Ad 3 
 W sprawach różnych głos zabrali: 
S.Purol – pytał o możliwość uruchomienia w CKiSE kawiarni? 
Burmistrz – odpowiedział, że obecnie negocjują. 
 
Ad 4 
 
 Po wyczerpaniu tematyki o godz.  16.00 zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  

 
 

 5


	 
	        Przewodniczący  Komisji 
	                    Stefan Purol  

